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kerül jön be. Az összes többi,  amit megfogalmazot t  a Gazdasági  és Pénzügyi 
Bizot t ság,  t ermészetesen úgy történik.

L e s z k o  v s z k i  Tibor:
Kérdése  kinek van?

K a t o n a  Csaba:
Kérdezem,  van-e szabályozva az önkormányzatnál ,  hogy hány felsőfokú 
végze t t ség  megszerzését  támogat ja  az Önkormányzat?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nincs szabályozva.

V á m o s i  Tibor:
Kérdezem,  mióta dolgozik a Hivatalban,  a Hivatalból  mennyien tanulnak esti, 
i l letve levelező tagozaton.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Elnézés t  kérek,  de az ilyen kérdéseket  illik feltenni testület i  ülés előtt ,  mert  ha 
most  azt fogja mondani  a Hivatal  szakértője,  a Hivatalvezető,  hogy nem tudom,  
vagy mond egy hasszámot ,  s két hét múlva rá van bizonyítva,  hogy ket tőt  
t évedet t ,  akkor  ugyanabban a helyzetben vagyok.  Nem hiteles az információ.  
Képviselő Urat  kérem, ismétel je meg kérdését .

V á m o s i  Tibor:
Mióta  dolgozik a Hivatalban?

D o m o k o s  István:
Az anyagban le van írva, 1996. j anuár ja  óta.

V á m o s i  Tibor:
Ez idő alat t  j á r t  iskolába?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Igen,  most  végzet t .

V á m o s i  Tibor:
Tehát  amióta itt dolgozik,  végig tanult .
Megköze l í t ő l eg  hány fő tanul most  a Hivatalban szervezet t  oktatásban?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Amikor  a Jegyző Úr szerződés t  akar  kötni a továbbtanulóval ,  mint a munkál tatói  
j o g k ö r  gyakor lója ,  én csak annyit  szoktam kérdezni ,  hogy a fedezet  megvan-e,  
hogy t iszta és egyenes legyen a kép. Kb. két hónappal  ezelőt t  volt a Képviselő-  
t es tü le t  előt t  egy kimutatás  kere tében 12-14 fő, táblázatos  formában leírva,  hogy 
kik fejezték be a tanulást  ebben az évben,  kik maradnak benne,  erre a 
köl t ségvetés i  rendeletben a Testület  biz tos í tot t  összeget .  Ebbe az összegbe nem 
fér már bele a kol leganő,  azért  van itt az anyag a Képviselő- tes tüle t  előtt .  Az a 
keret ,  ami j óvá  van hagyva a továbbtanulás  f inanszí rozására  a Hivatalon belül az 
bőví t endő az ő ál tala kezdet t  iskola terheinek megfelelően.
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V á m o s i  Tibor:
Az u to l só  kérdésem az volna,  hogy a Városgazdálkodás i  I roda kér-e helyet te  egy 
d o l gozó t ,  amikor  elmegy tanulni,  mert  akkor  nem tudja ellátni a feladatát ,  t ehát  a 
k ieső munkaerő t  tudják-e pótolni?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
I ron ikus  lehet  a válaszom,  de a kérdésre  nem tud a Tul ipánt  Úr válaszolni ,  mert  
ke t tő  hónapja  kapta meg a kol leganőt ,  azóta  dolgozik ott ,  tehát azt mondom,  
hogy a betanulás,  bedolgozás  napjai t  éli szorgalmasan,  akkor  ez a kérdés  nem 
me ga l apozo t t .  Ezt Képviselő Úr nem tudhat t a ,  mert az Önkormányzat i  Szervezési  
I rodán ,  miután végzet t ,  akkor  kerül t  á thelyezésre  a Városgazdálkodás i  I rodára.

Dr.  B á r i  c z a  Sarolta:
El o l vas t am alaposan az anyagot ,  de mégis  azt  kérdezem,  ha ő most végez te  el az 
egyik i skolát ,  akkor  most  az Önkormányza tnak ,  illetve a Hivatalnak nem az-e az 
é rdeke ,  hogy amit eddig megtanul t ,  az most  kamatoztassa ,  vagy az az érdeke  a 
Hiva t a l nak ,  hogy azonnal  továbbtanul jon?  Amit Jegyző Úr leírt, á l ta lánosnak 
érzem,  a részle tkérdések ebből nem derülnek ki.

(16,15 Surányi Pál visszajött, a létszám: 17 fö )

Dr. F e k e t e  Antal János:
Ebben a megközel í t ésben azért  j avaso l t am a kol leganőnek,  hogy továbbtanul jon,  
i l letve a Tes tüle thez  fordul jon t ámoga tásé r t ,  mert ugyanezen a vonalon megy 
t ovább  egy magasabb szintű képzésben.  Mos t  esik egybe az a lehetősége,  hogy 
f iatal  még,  ugyanezzel  a lendület tel  tud végigmenni ,  most  van lehetősége,  most  
v e t t ék  fel. Nem arról van szó, hogy végze t t  egy irányban, s most  egy másik irányt  
akar  hozzá  felvenni,  hanem ugyanezt  az irányt szeretné folytatni  magasabb 
szinten.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Vé lemény ,  észrevétel?

K a t o n a  Csaba:
Azér t  ké rdez tem,  hogy van-e kor l á tozva ,  hogy adot t  esetben mennyi főiskolai ,  
egyetemi ,  tehát  felsőfokú végze t t s ég  megszerzését  teszi lehetővé  az 
Ön ko r má ny za t ,  mivel tudomásom szerint  a legtöbb munkahely maximum egy 
fői skolai  végze t t ség elérését  támogat ja .  Elég nagy e l l entmondásnak látom,  
l egalábbis  egy kicsit nonszensznek,  hogy egymás után több főiskolai  végze t t ség  
m eg sz e r z és é t  t ámogat ják itt az Önkormányzatná l .  Ez viszonylag nagy megterhelés  
és nagyon  sok olyan diák van Várpalo tán ,  akinek a szülei állják a főiskolai  
t anu l mányoka t .  Ezért  tar tom nonszensznek  egy kicsit azt,  hogy egymás után két 
fe l sőfokú  végze t t ség  megszerzését  is t ámogat juk.

D o m o k o s  István:
Nem vélet lenül  fogalmazta  meg a Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság,  hogy a 
k ö l t s ég v e t é s be  minden évbe be kell épí teni  egy olyan összeget ,  ami fedezi  a 
t ovább tanu lás i  kérelmeket .  Én egyeté r t ek  azzal,  amit Jegyző Úr e lmondot t :  az 
i l lető hölgy fiatal,  l endületben van. Én azt  hiszem az Önkormányzatnak  érdeke.
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hogy minél magasabb képzet tségű személyek dolgozzanak a Hivatalban.  Magam 
részéről  egyetér tek azzal,  hogy a kérelmet  t ámogassuk.

J á m b o r  Attila:
Ahol Domokos  István Képviselőtársam befejezte,  ot t  folytatnám.  Azt mondta,  
hogy az illető hölgy lendületben van. Mi is lendületben vagyunk,  amikor biankóra 
vál lalunk dolgokat .  Én azt mondom,  hogy ezeket  a dolgoka t  jobban meg kell 
gondolni ,  mert  egyfelől  természetesen a szívünk az övé,  de a pénztárcánk nem. 
Nagyon egyetér tek Katona Csabával  a tekintetben,  hogy az első diploma 
megszerzésé t  szociál is érzékenységi  alapon is meg lehet  fontolni ,  meg lehet 
támogatni ,  de a másodiknál  már óvatosan kell bánni ezekkel  a dolgokkal ,  mert én 
úgy gondolom,  hogy nem kevés pénzről  van szó, ez az egyik,  a másik pedig az, 
hogy ha valaki végigtanul ja  az életet,  vagy legalábbis az életének egy jó részét,  
ám tegye,  de ne a közösség  terhére t ámaszkodva.  Elhangzot t ,  hogy bizony vannak 
diákok,  akik csak és kizárólag a szülői hát tér re  tudnak támaszkodni ,  s akkor  ők 
miért  ne kaphatnának támogatás t .

K a t o n a  Csaba:
Én azér t  is mondom ezt,  mert  el lehet dönteni ,  hogy én erre az egyetemre akarok 
menni vagy arra az egyetemre akarok menni.  Ha az első diploma megszerzését  
t ámoga t j a  az Önkormányzat ,  akkor  már el lehet dönteni  először ,  hogy én a jogi  
egyetemre  akarok menni,  vagy pedig a főiskolára.

S u r á n v i P á l :
Részben egyetér tek  az elhangzot takkal ,  részben nem. Én is néhányszor 
szorgalmaztam már,  i l letve azt mondtam,  hogy szerencsésnek tar tanám,  ha nem az 
lenne az ál talános gyakor lat ,  hogy felveszünk szakképzet len  embert ,  s aztán itt 
fo lyamatos  t anulás  után megszerzi  a megfelelő végze t t sége t .  Az eddigi gyakorlat  
á l talában azt muta t ta ,  hogy a Testület  is t ámogat t a  ezeket  a kérelmeket .  Én a 
magam részéről  azt  mondom,  hogy ahhoz lehetnénk következe tesebbek,  ha azt a 
véleményt  mondanám még el - lehet,  hogy amit mondok,  az a gyakorlat  - olyan 
munkasze rződés eke t  kel lene kötni azokkal ,  akiknek a t ámoga tás t  adjuk, hogy 
megfelelő ideig ennél az intézménynél  kamatoztassa  a megszerze t t  tudását .  Ha a 
diploma megszerzése  után is tényleg a Hivatalnak hosszú távon dolgozója lesz, 
akkor  végül  is vissza tudja a városnak adni ezt a befektete t t  összeget  a 
munkájával .  Nem lenne azonban szerencsés,  ha egy-két  év múlva a 
versenyszférában elhelyezkedve kamatozta tná  tudását ,  mer t  akkor  tula jdonképpen 
kidobtuk  az ablakon a pénzt .  Ha olyan munkaszerződés  köt te t ik ,  hogy valamennyi 
ideig előír juk,  hogy itt dolgozzon a Hivatalban,  akkor  én támogatni  tudom a 
kérelmet .

(16,20 dr. Szőke László visszajött, Bátor Anta l kiment, a lé tszám: 17 fő )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Lehet ,  hogy én rosszul  tudom,  de maximum annyi időt lehet  kikötni ,  amennyi idő 
volt a t ámoga tás  és annyit  visszatér í tésre,  amennyi t  f izet tünk neki, de ha elmegy a 
versenyszférába  dolgozni ,  akkor  ezt zsebből  kifizeti  - nem ő, hanem aki 
alkalmazza.



97

Nekem az a problémám,  hogy az oktatási  formát ,  amit vá lasz tot t ,  nehezen viselem 
el, s ezt most  nem kifejezet ten rá mondom,  hanem aki esti t agozat ra  jár. Nem 
Várpalotán  vannak ezek az intézmények,  s egy héten i t tvannak ket tő napot.  Aztán 
vizsgánként  4 nap szabadság,  magyarul  egy évben ha nagyon jó indulatú vagyok,  
azt  tudom mondani ,  hogy 60-65 munkanapot  bent töl t  a hivatalban.  Ezzel kell 
számolni ,  amikor  arról  van szó, hogy sokan vagyunk,  kevesen vagyunk,  mert 
amikor  elindul a v izsgaidőszak,  s mindenki aki tanul v izsga időszakon van; esti 
t agoza t  esetében elmegy szerdán,  s visszajön hétfőn.  A do lognak  nem csak anyagi 
oldala van, hanem van egy olyan oldala is, hogy szűkebb- tágabb kollektíva 
dolgozik helyet te  - ezt bizony tudomásul  kell venni.

D o m o k o s  István;
Magam részéről  nem t udom azt támogatni ,  hogy az első diploma megszerzését  
t ámogassuk csak,  mert  ezzel  leblokkolnánk a továbbtanulás i  lehetőségeket .

(16,25 Bátor An ta l  visszajött,  a létszám: IS fő )

C s ő v á r i  János:
Mindig nehéz az ilyen döntés ,  mert  az ember szeretné egyfelől  azt ,  hogy minden 
fiatal lehetőség szerint  diplomát  szerezzen,  aki tud és aki akar,  de én is azzal 
ér tek egyet ,  amit  most  Polgármes ter  Úr, Katona  Csaba,  i l letve Jámbor  Attila 
mond,  hogy valahol  meg kellene húzni a határ t  olyan ér telemben,  hogy a 
Polgármes ter i  Hivatalban kik azok,  akikre számí thatunk.  Szere tnék mondani  egy 
példát :  a János iné  Izsó I ldikót  azért  t ámogat tam én személy szerint ,  mert  tudom,  
hogy számítani  lehet  rá hosszú távon,  hiszen ő itt él te le az életét ,  ő a 
versenyszférába  nem fog elmenni.  Ki tűnő,  akár  i rodaveze tő ,  akár  jegyző,  
al jegyző,  bármi lyen beosz t á sú  ember lehet a j övő t  i l letően.  Most  bocsánat ,  hogy 
i lyeneket  mondok ,  megbe t egedhe t  valaki,  ért jük,  hogy miről  van szó,  nyilván nem 
szabad fél reér teni  amit  mondok.  Ha mást  nem, ugyanabban a s tá tuszban kitűnő 
tudású.  Nagyon sokan tanulnak a Hivatalban,  s most  nem személyre szóló a 
dolog,  de valahol  ennek határ t  kell szabni,  mert  a végén nem lesz aki dolgozzon.

K a t o n a  Csaba:
Valószínű,  hogy hosszú távon,  mivel az előmenetele  nem lesz itt b iz tos í tot t ,  mivel 
egy idő után tel í tődik,  biz tos  vagyok benne,  hogy el fog innen menni.

L e s z k o v s z k i  Tibor :
Van rá példa,  ebben a Hivatalban ki taní t tat tuk az urat ,  s azt  mondta,  hogy csak 
kihalásos  alapon lehet  előre lépni, ma a pét fürdői  hivatal  dolgozója ,  f izet tek 
tokka l -vonóva l  mindent  és elment.

J á m b o r  Atti la:
Ha azt mondjuk,  hogy nem támogat juk,  nem lennénk szőrős  szívűek,  mert  egészen 
ez évig t ámoga t t a  a Hivatal  a hölgyet  azért ,  hogy valamire jusson.  Szer intem ez is 
hozzá ta r toz ik  ahhoz,  ha az ember mérlegel .

Dr. F e k e t e  Antal  János:
Függet lenül  at tól ,  hogy a munkál ta tó  kötelezi -e  t ovábbtanu lás ra  a kol leganőt  
vagy nem kötelezi ,  neki a konzul tációkra,  a v izsgákra  biztosí tani  kell a
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szabadidőt .  Ha az Önkormányzat  nem tud segí teni  neki az anyagiakban,  akkor  
nem tudok szerződés t  kötni vele, de a szabadidőt  a vizsgákra  biztosítani kell, ez 
v izsgánként  4 nap.
Egy olyan vál tozó világban élünk, hogy ami ma igaz volt ,  az holnap nem igaz. 
Mire mondom ezt:  a nyáron még úgy volt ,  hogy az út levél  kezelő csak felsőfokú 
végze t t ségű  személy lehet,  vagy jogi  egyetemet ,  vagy ál lamigazgatási  főiskolát  
végzet t  személy lehet az okmányirodában,  ugyanis  be tud nézni majd a bűnügyi 
nyi lvántar tás tól  kezdve számos helyre, s neki kell itt meghozni  a határozatot  arra,  
hogy az ügyfélnek megadja az útlevél jogos í tványt  vagy nem. Most ehhez képest  
visszalépés  tör t ént ,  most  elég a középfokú végze t t ség  is erre a szintre.  Ha mégis 
valaki meggondol j a  magát ,  újra beléphet  a fe l sőfokú végzet tség.  Egy másik 
dolog:  a lakáshozjutás  támogatása:  megszűnik az eddigi  megoldás,  nem tudom a 
Képvi se lő- t es tü le t  mit fog dönteni,  hogy mi vállal juk fel vagy pénzintézethez 
tesszük át - s jó pénzért  egy pénzintézet  fogja bonyol í tani  ezeket az ügyeket  a 
továbbiakban Várpalotán.  Ha azt mondja a Tes tüle t ,  hogy mi vállaljuk fel, akkor  
megfelelő képes í tésű szakembert  kell biztosí tani  erre a feladatra.  Azokat  a 
kol légákat  kell továbbképezni ,  azoknak a kol légáknak kell képesí tést  adni, akik 
ezt a Hivatalban vállalják,  akik már jó pár éve itt do lgoz tak,  akik tudják,  hogy 
miről van szó.
Első vagy további  diploma: erre azt tudom mondani ,  hogy a Hivatalnak is van egy 
olyan szakembere ,  lásd környezetvédelmi  szakmérnök,  amit valaki felvállalt  
szerencsére ,  aki más önkormányzatoknak is ad tanácsot .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A tandíj 9 5 . 0 0 0 , -Ft,  ki kell fizetni a j egyzeket ,  az utazási  köl tséget .  Kérdezem,  az 
eddigi  gyakor la t  alapján amikor a kol leganők tanulmányokat  folytatnak és 
egymást  fe lvi lágos í tot ták,  megtalál ták-e azt a jogi  forrást ,  hogy azon az alapon,  
hogy a másik megkapta ,  ő is megkapja? Igen. Akkor  így számoljunk.
A Hivatal  központ i  gazdálkodás  köl t ségvetésé t  mennyivel  emeli meg ebben a 
félévben a Tes tület ,  hogy a munkál tató tanulmányi  szerződést  köthessen a 
dolgozóval?  Ez a kérdés,  ebben kell dönteni .
A határozat i  javas la tban az a varázsmondat ,  hogy 1999. szeptemberétől  tör t énő 
megkezdéséhez  és folytatásához szükséges  munkál ta tói  köl t ségtér í tés  fedezeté t  a 
mindenkor i  kö l t ségvetés  terhére biztosí t ja - ez az, amin én most  lovagolok.  
Kérdezem,  b iankóként  elfogadja-e a Képvise lő- tes tü le t ,  vagy nem, s ezt a 
határozat i  j avas l a to t  teszem fel szavazásra.

Dr. F e k e t e  Antal  János:
Javaslom a Képviselő- tes tüle tnek,  hogy 9 5 .000, -Ft -os  félévenkénti  tandí jat  
vállalja fel, er re  kötök szerződést  a dolgozóval .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ha jogi lag rendben van, akkor  elfogadom.  Jegyző Ur az előter jesztő,  kérdezem,  
akkor  mit kér?

Dr. F e k e t e  Antal János:
95 . 00 0 , -Ft t ámoga tás t  félévente.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ennek egyéb vonza ta  is van.
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L a s s ú  Tamás:
Minden évben van az Önkormányzatnak egy kerete  a köl t ségvetésben,  amit a 
Tes tüle t  j óváhagy  erre a célra.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nem tudom másként  fel tenni  a határozat i  javas la tot ,  mint hogy azt mondom,  hogy 
a tandí jat  felvál lal ja-e a Képviselő- tes tület ,  s ehhez ami köthető tanulmányi 
szerződésben.
A tandí jat  és a f izetet t  t ávol lé tet  biztosí t ja-e a Képvise lő- tes tü le t ,  aki támogat ja,  
kérem szavazzon.

A Képviselő-testület 8 igen szavazat tal, 5 ellenszavazattal,  5 tartózkodás mellett 
a ja va s la to t  nem fogadta  el.

34.)  A 181/1999.  ( V I . 24. )  számú képviselő- tes tület i  ha t á r oza t  7.) pont jának - a 
parkolási  díjak beveze t ése  - határ idő módos í tása  (300. )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A bizot t sági  á l lásfoglalásokat  kérem!

F a z e k a s  István:
A Város rendezés i  és Kommunál i s  Bizot t ság a ha tározat i  javas la tot  el fogadásra 
j avaso l j a  a Képvi se lő- t es tü le tnek.

D o m o k o s  István:
A Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság  7 igen szavazat ta l  a határozat i  javasla tot  
e l fogadás ra  j avasol j a  a Képvise lő- tes tüle tnek.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kinek van kérdése?
Vélemény,  észrevétel?
Aki a ha tároza t i  j avas la t t a l  egyetér t ,  kérem szavazzon!

A Képviselő- testü le t  18 igen szavazattal  a következő határozatot  hozta:

325/1999 .  (X.28. )  számú kép v ise lő - te s tü le t i  határozat:

Várpa l o t a  Város  Önkormányzat i  Képvi se lő- t es tü le t e  e lhatározza,  hogy a 
18 1/1999.  ( VI . 24. )  számú képviselő- tes tület i  ha tá roza t  7.) pont jának - a 
parkolási  díjak beveze t ésé rő l  - határ idejét  2000 j anuá r  3 1-re módosí t ja.

Felelős :  Leszkovszki  Tibor  polgármester
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35.)  Gyöngyvi rág utcai  volt  kollégium hasznosí tása (299.)

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Megvá l tozot t  körülményekre  való tekintet tel  Fehérvári  ú rnak van egy új javaslata.  
Kérdezem,  hogy a Gazdasági  és Pénzügyi Bizot t ság hogyan  foglal t  állást?

B á t o r  Antal:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság 7 igen szavazat tal  j avasol ja ,  hogy a 245/1999.  
( I X . 09.) számú testület i  határozatba pót lólag kerül jön be felajánlásként  esetleges 
vál lalkozásra a Gyöngyvi rág utcai volt kollégium épülete.

Dr. F e h é r v á r i  László:
Módos í t anám a kérelmet ,  most  a beruházási  köl t ség 50 %-ának a felét kérném 
támogatásul  a T. Képviselő- tes tüle t től .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
2,5 millió forint  t ámoga tás t  j avasolok a Testületnek vá l toza t l an  fel tételek mellett.

B á t o r  Antal:
Egyet len gond lehet ,  ha privatizál juk a Közüzemi  Vál lalatot ,  megint egy 
faramuci  helyzetet  fogunk csinálni a vagyonrésszel .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Senki  nem adta át tula jdonba,  csak hosszútávú üzemel te tésre .
Aki a 2,5 millió for intos  támogatással  vál tozat lan fe l t é te lek mellett  egyetért ,  
kérem szavazzon!

A Képviselő-testület  17 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett  a következő 
határozatot hozta:

326/1999.  (X.28.)  számú képv ise lő - tes tü le t i  ha tároza t:

Várpalo ta  Város  Önkormányzat i  Képviselő- tes tüle te  23 1/1999.  ( VI I . 22.) számú 
ha t ároza t á t  a köve tkezőkke l  egészít i  ki:

Várpalo ta  Város  Önkormányzat i  Képvise lő- tes tüle te  e lhatározza,  hogy a 
tula jdonában lévő,  várpalotai  2720 helyrajzi számú,  1259 m2 területű,  helyileg a 
Gyöngyvi rág utcai  ingat lanon álló felépí tmény (vol t  kol légium) emeltszintű 
vendégházzá  tö r t énő  átalakí tása  céljából a Várpalotai  Önkormányzat i  Közüzemi 
Vál lalat  részére  a várha tó  beruházási  köl t ségre 2 . 5 00 . 000 , - F t - o t  átad.

Felelős:  Leszkovszki  Tibor  polgármester
Határidő:  a köl t ségvetés i  rendelet  módosí tására:  köve tkező  testület i  ülés
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36.)  Csővár i  János  és Surányi Pál képviselők önál ló indí tványa (307. )

C s ő v á r i  János:
Tisztel t  Képvise lő- tes tü le t !
Surányi  Pál képviselőtársammal  egy előter jesztéssel  él tünk.  Azt  javasol tuk ebben 
az e lő te r j esz tésben,  hogy az önkormányzat i  munka  két fontos t e rületére  
a lpo lgá rmes t e rnek  válassza meg a Képvise lő- tes tüle t  Bá t o r  Antal urat.  Mintahogy 
tudjuk a megfelelő rendelkezésekből ,  törvényekből ,  hogy alpolgármester t  csak 
úgy vá l asz tha t  a Képviselő-tes tület ,  ha Po lgá rmes t e r  Úr támogat ja,  il letve 
e lőter jeszt i .  A leí r takból  egy részt emelnék ki, aminek a.) pontja szerint  az 
a lpo l gá rmes t e r  a j apán  hi telprogram tőkerész  visszaf izetés  csökkentésében járna 
el, a b.) pon t j a  szer int  - és itt szeretnék pontos í tani ,  a néhány órával ezelőt t i  
dön tésünk  miat t  - bíróság,  ügyészség,  földhivatal  elhelyezése feladatkör  
el látásával  lenne megbízva.
Nyi lvánvaló ezzel  plusz díjazás nem járna ,  és nem főállásban,  hanem 
másodá l l ásban  kérnénk,  hogy ezt Polgármes ter  Úr t ámogassa .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
E l ő t e r j e s z t őkén t  Bá t or  úr t iszteletdí járól  nem mondha t nak  le. Ha én javas lom és a 
Képv i se lő - t e s tü l e t  társadalmi  megbízatású a l po lgármes t e rnek  megválaszt ja,  akkor  
jogi  é r t e lmezése im szerint  nem jár képviselői  t i szteletdí j ,  nem jár  bizot tsági  
t agsági  díj, nem já r  bizot tsági  elnöki díj, magyarul  a kkor  Bátor  Antal az összes 
j avada l mazásá ró l ,  mint  képviselő és mint a l po lgármes t e r  lemondot t .  Én nem 
kívánom a B á t o r  képvise lőtársamat  olyan helyzetbe hozni ,  hogy robotol ,  csinálja 
a melót .  Nagy  t i sz t esség  és becs is, de nagy á ldoza t  lenne érte.

S u r á n y i  Pál:
A t e s t ü l e t  dön the t  abban,  hogy milyen j avada l mazás a  legyen. Lehetne egy 
e lőze tes  megál l apodás ,  hogy amennyi most  vol t  a t iszteletdí ja,  azt  a 
j avada l mazás t  kapja.
Még egy kis megjegyzésem lenne az e lő te r j esz tésse l  kapcsolatban.  Egyes 
képv i se lő - t á r sa im ki fogásol ták az e lőter jesztés  2. oldálán azt  a bizonyos három 
sort ,  ki ssé  e rős re  s ikeredet t  megfogalmazása  miat t .  Jogos  volt  a kifogás,  úgy 
f inomí tanám,  hogy érdemi  előrelépést  nem s ikerül t  elérni ezekben az ügyekben.  
A mai napon  t ö r t én t  egy olyan t ípusú érdemi e lőrelépés ,  ami egyeseket  nagy 
örömmel  töl t  el, másoka t  kevésbé,  de ezen túl vagyunk  már.  Tényleg erős vol t  a 
foga lmazás ,  nem állja a helyét,  hiszen ez a köteg ,  amit  letet t  jegyző úr az azt 
mutat ja ,  hogy in tézkedések  tör téntek,  csak. . .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Bizot t ság i  á l l ásfogla lásokat  kérem!

C s ő v á r i  János:
Az Okta tás i ,  Kul turál i s  és Spor t  Bizot t ság 6 igen,  1 nem szavazat tal ,  2 
t a r t ó z k od ás  mel let t  e l fogadásra javasol ja a Képvi se lő- t es tü le tnek  a 307. számú 
e lő te r j esz tés t .
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Dr. S z a b ó  Gyula:
Az Egészségügyi ,  Szociális és Lakásügyi  Bizo t t ság  3 igen szavazat tal ,  4 
el lenszavazat  mellet t  az előterjesztést  nem javasol j a  el fogadásra a Képviselő-  
t estületnek.

S a j t o s  János:
Inota Vá ros r ész  Önkormányzó Testülete 1 igen szavazat ta l ,  1 nem szavazat tal ,  7 
t a r t ózkodás  mellet t  nem javasolja Bátor  Antal  képviselő úrnak társadalmi 
megbízatású a lpolgármester ré  történő választását .

B á t o r  Antal :
A Gazdasági  és Pénzügyi Bizot tság 6 igen szavazat ta l ,  2 tar tózkodás mellett  
j avasol ja  Bá t o r  Antal  képviselő társadalmi megbíza tású a lpolgármesterré  tör ténő 
megválasztását .

D o m o k o s  István:
A Jogi és Ügyrendi  Bizot tság 8 igen szavazat tal ,  3 t a r tózkodás  mellett  el fogadta,  
hogy a t ársadalmi  megbízatású a lpolgármes te r  választásáról  név szerinti  
szavazással  dönt .
A Jogi és Ügyrendi  Bizot tság a név szerint i  szavazás  eredményeként  7 igen 
szavazat ta l ,  4 el lenszavazat  mellett  t ársadalmi  megbízatású alpolgármester  
választását  t ámogat j a .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kérdése kinek van? Vélemény,  észrevétel?

F a z e k a s  István:
Tisztel t  Képviselő- tes tüle t !  Én úgy gondolom,  ma csak elvi döntésre kellene 

ju tnunk,  mert  itt r engeteg sok dolog t i sz tázandó az i l letékesek bevonásával ,  sőt 
szélesebb körben  is. Érintet te Polgármester  úr,  hogy a bizot tság működését  is 
befolyásol ja  a személyi  vál tozás,  tehát  vé leményem szerint  komolyabb egyeztetés  
szükséges .  Ese t l eg  szavazzunk arról,  hogy e l fogadjuk,  vagy pedig a részletek 
t i sz tázása  után egy új előterjesztés keretében döntsünk.

D o m o k o s  István:
Magam részéről  t ámogatom az e lőter jesztést .  Én tudom,  mit jelent  Várpalota  

város a lpo lgármes te rének  lenni, s hivatalos helyen tárgyalni .  Mindenki  tudja,  
hogy 1990-1994- ig  Várpalota a lpolgármestere  vol tam,  és állí tom, hogy ennek 
köszönhe tő  az, hogy a japán hitelt végsősoron  s ikerül t  kiharcolni,  mert  ha én 
sima képvi se lőkén t  megyek oda, akkor  nem áll velem szóba senki. A t iszteletbel i  
vagy tá r sada lmi  megbízatású alpolgármester t  másként  fogadják akármelyik 
közhivatalban.  Azt  hiszem, hogy ez előnyt  je lent  számunkra,  mert  Bátor  úr 
jobban tudja  képviselni  az érdekeinket ,  ha lesz ilyen t i tulusa,  ami végsősoron 
anyagi kihatással  az Önkormányzat  részére nem jár .  Kérem Képviselő- társaimat ,  
ezt t ámogassák .  Szerintem ezt így e l fogadhat juk,  s később a részletekről  lehet 
dönteni .

Dr. B a r i c z a  Sarolta:
Szere tném elmondani ,  amit már bizot tsági  üléseken is elmondtam,  hogy van egy 

polgármes t erünk ,  egy alpolgármesterünk.  A választás  idején ezt jól
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meggondol tuk ,  s akkor  is felvetődöt t ,  hogy legyen-e belőlük több. Én nem látom 
most  semmi okát  annak,  hogy több legyen. Én azt hiszem, hogy akkor  kellene erre 
kényszerülnünk,  ha a polgármes t er  és az a lpolgármester  azt mondja,  hogy ők már 
roskadoznak  a feladat  alat t  és nem tudják azt ellátni.  Bátor  úr igen kiváló 
veze tő je  a Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ságnak,  én személy szerint  ezzel nagyon 
e légede t t  vagyok,  ahogy ezt végzi,  és nem hiszem, hogy jó lenne,  ha ebben 
vá l toz ta tnánk.  Olyan fontos  pozíciót  vesztene el, ami megint  nagyon fontos  és 
meghatá rozó ,  és azért  kerül t  ő abba a pozícióba,  mert  úgy t a r to t tuk  fontosnak.  A 
munka  minősége nem attól  javul ,  ha többen végzik.  Ha valamivel  nem vagyunk 
e légedet tek ,  akkor  mondjuk meg és szól í tsuk fel azt,  akinek a fe ladatot  el kell 
végezni .

J á m b o r  Attila:
Abban szere tnék biztos  lenni, hogy ugye ez a társadalmi  megbízatású 

a lpo lgármes te r ség  nem azt  jelenti ,  hogy ez egy polgármester t  helyet tesí tő pozíció.  
Szere tném,  ha Bátor  úr erre majd válaszolna.  A 4. pont  azt mondja,  hogy az 
a lpolgármes te r  a po lgármes t e r  i rányításával  látja el a feladatai t .  Tehát ,  ha ez az 
in tézmény lét rejön,  akkor  a hatalmi ágak egymáshoz viszonyí tot t  helyzete 
pontosan  lefűzöt t  kell, hogy legyen,  nehogy később ebből  bármiféle probléma 
adódjon.  Úgy tudom,  hogy a társadalmi megbízatású a lpolgármes ter  bérezése a 
po lgármes t er  f i zetésének valamilyen százalékában van meghatározva.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
10 és 35 %-a  a 1 8 3 ,260, -Ft -nak.

J á m b o r  Atti la:
Csak azért  hívnám fel a f igyelmet  erre,  mert  Surányi  Pál az eredeti  

t i sz tele tdí jnak megfelelő összeg meghagyását  javasol ta .  Itt  a törvényesség  nem 
tesz  keresz tbe?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nem tesz keresz tbe ,  többet  tesz lehetővé.  57 ezer  forint jával  szemben 

hozzáve tő l egesen  65 ezer  for intnak felel meg az én 35 %-om.  Tehát  nem lépi túl.

J á m b o r  Att i la:
Az ügy el indí tójának jó ez az anyag,  de végleges  döntéshoza ta l ra  t e rmészetesen 

nem. Az eddigi  hozzászólások egy része megerős í t e t t  abban,  hogy sok mindent  
t i sztázni  kell ahhoz,  hogy véglegesen tudjuk,  mire adjuk áldásunkat .  Köszönöm.

K a t o n a  Csaba:
A t es tüle t  eddigi  munkáját  megí télve,  néhány sarkalatos  ponton nagyon hosszú 

ideg tudtunk döntés t  hozni .  Ha ezt is ugyani lyen hosszú ideig döntöge t jük,  akkor  
nem lesz ér te lme annak,  hogy erre a célra válasszunk valaki t  is.

Dr.  F e k e t e  Antal  János:
Meg ü t ö t t e  a fülemet  az erre a célra.  Nincsen cél, ha a polgármes t er  nem ad 

fe l adatot  az a lpolgármes ternek ,  akkor  nincsen feladata.
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K a t o n a  Csaba:
Ha t iszta vizet öntünk a pohárba,  akkor  valójában az egész a Polgármester  

úron áll vagy bukik.  Ha ö jelöli és a testület  megválaszt ja ,  és ha a Polgármester  
úr feladat tal  látja el - ha ez a szándéka meg van - akkor  van értelme,  hogy 
válasszunk egy alpolgármester t .

S u r á n v i Pál:
Egyál talán a Polgármes ter  Úr támogat ja-e,  és ha t ámoga t j a ,  utána beszélhetünk 

arról,  hogy mik legyenek a részletek.

B á t o r  Antal:
Köszönöm a szót .  Azt  szeretném,  ha a Po lgá rmes t e r  Úr abban nyilatkozna,  

hogy igen vagy nem. Leírták és én megismételem,  csak az előter jesztésben 
szereplő feladatra vál la lkozom,  semmilyen más fe ladatot  nem kívánok felvállalni.  
Ha ez nincs, akkor  okafogyot t  az egész. Van két fe l adatcsopor t ,  ha ez megy, 
akkor  megy.  Egyér te lműen a Polgármester  Úrnak válaszolnia  kell, hogy fel tudja- 
e vállalni ezt a munkafeladat ta l  tör ténő megbízásomat .  Ha igen, akkor  érdemes 
tovább bármiről  is beszélni .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Itt  kezdődik az a lapvető probléma Tisztel t  Képvise lőtársam.  Mental i tás  és 

tárgyalásbel i  különbség.  Bátor  úr nekem ul t imátumot  ne adjon.

B á t o r  Antal:
Ez nem ul t imátum,  én csak így vállalom fel.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ha én Bátor  Úrnak adok bizalmat és javas lom a t es tü le tnek  a megválasztását ,  

az ál tala kér t  fe ladatok végrehaj tására,  akkor  engedje  meg nekem, hogy éljek a 
törvény adata  lehetőséggel ,  hogy ezt bármikor  bőví tem,  s a feladatok el látásának 
tükrében azt  mondom,  hogy azonnali  hatál lyal  megvonom és a ciklus végéig 
t iszteletbel i  társadalmi  megbízatású alpolgármester  feladat  nélkül.  Két  szélsőséget  
mondtam.  Tehát  Ön azon jogomat  nem kor lá tozhat ja ,  hogy mire adok megbízást .  
Többek közöt t  erre.

B á t o r  Antal:
Személyes beszé lge t ésünkor  én azt is e lmondtam,  hogy abban a pi l lanatban a 

megbíza tásomat  v i sszaadom,  ha ezek a programok vagy nem tudnak megvalósulni ,  
vagy már meghaladták,  tehát  okafogyot tá  válnak.  Én nem kívánom a ciklus végéig 
ki töl teni ,  úgy érzem,  hogy ez bő 1 éves feladat ,  nem több,  és ez nem ul t imátum. 
A saját vé leményemet  mondtam el. A japán hi te lprogram tőkerésze  
visszaf izetésének c sökken tése  az egyik feladat,  a másik már  csak közintézmények 
(bí róság,  ügyészség)  városba  tör ténő,  elhelyezésére kor lá tozódik .  Nem akarok és 
nem is fogok felvállalni  olyan munkát ,  ami ezen túlmegy.  Ha ezt így el tudja 
vállalni,  akkor  jó,  ha nem akkor  rövidre tudjuk zárni.  Soha nem szeretem azt,  ha 
csak azért  beszé lgetünk valamiről ,  hogy majd sikerül  valahol valakit  lesre 
fut tatni .  Egyenesen mondjuk meg egymásnak,  hogy mire számíthatunk.  Akkor 
harag nem lehet,  az csak akkor  van, ha sikerül egymást  lesre futtani,  nem célom, 
gondolom Polgármes te r  úrnak sem.


